
Verslag bijeenkomst inzake AZC aan de Kruisweg in Kaag 
en Braassem (verder K&B) 
 
 
Datum: 21-11-2024 
 
Aanwezigen: 

• Gemeente K&B Procesregisseur AZC - Serge Heijnen 
• Gemeente Nieuwkoop Procesregisseur AZC - Floris Schoonderwoerd 
• Gemeente Nieuwkoop – Simone Vincent 
• Dorpsraad ’t Vosje Ter Aar – Greetje, Peter 
• Dorpsraad Woubrugge – Edith, Johan Fors, Mia Hoes 
• Dorpsraad Rijnsaterwoude – Evelien, Hans, Ko 
• Dorpsraad Rondom DE Plassen – Cor Heemstra, Bart van Poppel 

 
Locatie: Gemeentehuis Nieuwkoop te Nieuwveen 
 
Doel bijeenkomst: Beide gemeenten wilden update geven inzake AZC aan Kruisweg 
 
 
Inleiding 
 

Er zijn 2 zaken die naast elkaar lopen voor de Kruisweg in K&B: 
1. Vergunningsaanvraag voor het huisvesten van 146 arbeidsmigranten 
2. Naleving spreidingswet voor het huisvesten van 367 asielzoekers 

 
Voor alle duidelijkheid arbeidsmigranten zijn geen asielzoekers! Arbeidsmigranten 
zijn mensen die zolang ze werk hebben in Nederland verblijven. Als hun werk stopt 
dan gaan ze terug naar hun eigen land.  
 
De asielzoekers zijn mensen die uit de aanmeldcentra, Ter Apel en Budel, komen. De 
aanmeldcentra doen de eerste schifting en bepalen welke asielzoekers kansrijk zijn 
en wie niet. Deze schifting brengt ook nogal eens opstandjes met zich mee. Dit zorgt 
voor een negatieve beeldvorming.  
 
De asielzoekers die volgens de spreidingswet in K&B terecht zouden komen zijn 
kansrijk. Deze mensen hebben dus iets te verliezen. In de praktijk blijken deze 
mensen daarom voor weinig overlast te zorgen. 
 
Deze asielzoekers zitten dus in de procedure om statushouder te worden. Zij krijgen 
dan een verblijfsvergunning voor 5 jaar.  
 
 
 



 
Wat is er nu aan de hand 
 

De heer Geerlings, eigenaar van de grond aan de Kruisweg waar het centrum 
moet komen, heeft vergunning aangevraagd voor het huisvesten van 146 
arbeidsmigranten. Deze aanvraag loopt en de verwachting is dat in Januari 2025 
er een besluit komt door de gemeente K&B die hierover beslist. K&B kijkt hierbij 
ook naar brandveiligheid, verkeersveiligheid, etc., etc. 
 
Het belang van de heer Geerlings is dat hij ook het AZC erbij zou willen hebben. 
Hoe meer hoe meer vergoeding hij krijgt. 
 
Wat willen de colleges van K&B en Nieuwkoop 
 
Het college van K&B en het college van Nieuwkoop willen niet dat de 
arbeidsmigranten en het AZC op de Kruisweg-locatie komen. Als de vergunning 
voor de arbeidsmigranten niet doorgaat dan zou het AZC aan de Kruisweg kunnen 
komen.  
 
De status van het AZC is dus dat er geen AZC locatie is zolang de 
arbeidsmigranten aanvraag loopt. Er is geen concrete andere locatie voor het 
AZC bekend nu. Serge van K&B zei wel dat er wat alternatieven zijn maar dat ze 
deze nog niet kunnen doorgeven.  
 

 
Hoe verliep de bijeenkomst 
 

Het was een verhelderende update-bijeenkomst.  De andere dorpsraden waren 
ook voorzichtig positief over de AZC’s.  
 
Gezamenlijk standpunt was wel dat het niet de taak van de dorpsraden is om een 
mening te uiten maar om een heldere uitleg te geven over wat de situatie is.  
 
Tot slot, de gemeentes zullen de dorpsraden nog een keer uitnodigen om op 
bezoek te gaan bij een bestaand AZC. Dit wordt waarschijnlijk het AZC in Gouda.  


